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Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 207/22.09.2021 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
29.10.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARCUS 
IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA, COSTA ALIN-DUMITRU, 

URBAN WALTER-MICHAEL . 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, domnul inspector Mărcuş Florin. 
Participa domnul  Marcus Catalin, Sentanai Silviu. 

D-l Mărcuş Florin– p. secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 
consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal 

constituita. Toate punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele 
prevazute de Codul administrativ.  

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena – doamnelor si domnilor colegi bună 

ziua. 
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 29.09.2021 daca sunt 

completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 
unanimitate cu 13 voturi pentru. 

  Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena – prezintă ordinea de zi.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – propune suplimentarea ordinei de zi cu încă trei 

proiecte şi anume: 

 1 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului 
general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Asfaltare străzi şi 

înbunătăţirea infrastructurii locale în Uila, comuna Batoş, jud. Mureş “ 
prin programul Naţional de investiţii “ Anghel Saligny”. 

 2 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului 
general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Reţea de canalizare în 

localitatea Batoş şi Goreni, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul 
Naţional de investiţii “ Anghel Saligny”. 

 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului 

general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Sistem de canalizare 
menajeră şi staţie de epurare ape uzate în localitatea Dedrad, comuna 

Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de investiţii “ Anghel Saligny” 
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Vă rog să aprobaţi suplimentarea pe ordinea de zi, pentru a fi aprobate proiectele 
în vederea obţinerii finanţarii.  

Domnul consilier Marcus Ioan – de ce s-a împărţit proiectul de canalizare? De ce 

satele Batos şi Goreni sunt separat faţă de satul Dedrad. 
Domnul Primar – pentru că nu s-ar acorda o suma atât de mare necesară pentru 

a implementa acest proiect, staţie de epurare şi canalizare în întreaga comună, au fost 

mai mulţi primari din judeţ la Ministerul Dezvoltării, şi recomandarea a fost să se 
împartă proiectul, şi suma maximă să fie de 15 milioane de lei fiecare proiect. 

Domnul consilier Mărcuş – am citit proiectul „Anghel Saligny” şi nu era o sumă 
limită. 

Domnul primar – se vor aproba cât mai multe proiecte şi vor fi avantajate 

proiectele cu sume până la 15 milioane de lei şi că vor respinge proiecte cu valori mai  
mari de 15 milioane de lei. 

Domnul consilier Mărcuş – am inţeles că vor fi aprobate proiectele mari, care sa 

aibă o rezonanţă şi că se vor acorda minim 4 milioane de lei pentru fiecare comună care 
va avea o documentaţie corespunzătoare. 

Domnul primar – iniţial proiectul a fost pentru reţeaua de canalizare pe întreaga 
comună, proiecte de asfaltare şi construirea unui rezervor de apă în localitatea Batoş. 
Proiectul de canalizare era peste 30 de milioane de lei şi s –a discutat la minister şi s – 

a ajuns la concluzia că cel mai bine este împărţirea proiectului. 
Domnul consilier Mărcuş – înţeleg că doart un proiect va fi finanţat. 

Domnul primar – ni s –a promis că vor fi finanţate toate cele trei proiecte. 
Domnul consilier Tămăşan – domnule primar Uila nu figurează nicăieri cu 

canalizarea. 

Domnul primar – aşa este Uila nu figurează deoarece se depăşea suma de 15 
milioane, s-a dorit şi asfaltarea, răspunsul a fost că aclo unde se face canalizare nu se 
va face asfalt, până nu se vor finaliza lucrările de canalizare.  

Domnul consilier Abos – de ce nu s-au comasat satele Uila cu Batoş şi Goreni cu 
Dedrad, canalizarea este mai importantă decât asfaltul, dacă nu se va face acum 

canalizarea Uila nu va mai avea niciodată canalizare. 
Domnul Primar – avem şi noi bugetul nostru şi se va lua în calcul şi canalizarea 

pentru satul Uila, fiind doar 3 străzi va fi mai uşor de realizat proiectul, din buget local 

sau din alte surse de finanţare. 
Domnul consilier Fulop – va fi greu cu staţia de epurare, unde se va construi 

staţia de epurare? 
Domnul primar – va fi o singură staţie de epurare pentru toată comuna în 

localitatea Dedrad, acesta fiind cel mai jos punct din comună. 

Doamna presedinte de sedinta  Banciu Elena - supun la vot Ordinea de zi cu 
modificarile aduse 

Domnul primar propune ca proiectele suplimentate sa fie introduce pe ordinea de 

zi de la punctual 3. 
Doamna preşedinte cine este pentru? Impotrivă? Abțineri? Vot 13 pentru. 

 
O R D I N E     D E    Z I 

1 Proiect de hotărâre privind  aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi 

cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  III anul 2021. 
Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.:Comisia economica, juridica, invatamant  

2. Proiect de hotărâre privind privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe 
anul 2021 . 

Initiator:  primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 



 

3 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 
estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Asfaltare străzi şi înbunătăţirea 

infrastructurii locale în Uila, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de 
investiţii “ Anghel Saligny”. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 

Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 
4 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 

estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Reţea de canalizare în localitatea Batoş şi 
Goreni, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de investiţii “ Anghel 
Saligny”. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

5 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 

estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Sistem de canalizare menajeră şi staţie de 
epurare ape uzate în localitatea Dedrad, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul 

Naţional de investiţii “ Anghel Saligny. 
Initiator: primar Cotoi Dumitru  
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

6 Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile noiembrie - 

decembrie  2021 si ianuarie 2022. 

Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

7. Proiect de hotarare privind  aprobarea predării către Ministerul Dezvoltarii, 

Lucrărilor Publice și Administrației prin Compania Națională de Investiții ”C.N.I.”  S.A., 

a amplasamentului și asigurarea condițiilor în vederea executării obiectivului de 

investiții: “ EXTINDERE, REABILITARE, MODERNIZARE ȘI DOTARE ȘCOALĂ 

GIMNAZIALĂ LOC. BATOȘ, COMUNA BATOȘ, JUDEȚUL MUREȘ ” 
Initiator: primar Cotoi Dumitru 

Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 
 

8. Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de dezvoltare locală a Comunei 

Batoş, Judeţul Mureş, pentru perioada 2021-2027. 
Initiator: primar Cotoi Dumitru 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

9. Proiect de hotarare privind conservarea unui imobil situate in localitatea Dedrad, str. 

Principala nr. 390 (fostul Dispensar Dedrad) comuna Batos, județul Mures. 

Initiator: Grup PNL –UDMR 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

 
10. Proiect de hotarare privind infiintarea unei gradinite cu program prelungit  in 

localitatea Batos 
Initiator: Grup PNL-UDMR 
Pr. de hot.: Comisia economica, juridica, invatamant 

11.Diverse. 
 

si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi pentru,  
 
Punctul 1.  



1. Proiect de hotărâre privind  aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi 
cheltuieli al comunei Batoş pentru trimestrul  III anul 2021. 
 

Domnul primar prezintă raportul. 
Domnul consilier Mărcuş – astea sunt lucrările effectuate în trimestru III? 
Domnul primar – da, sunt lucrările efectuate în trimestrul III din 2021. 

Domnul Mărcuş – sunt lucrări care deja sunt efectuate şi plăţile abia acum apar în 
buget, este vorba de trotuarul de la doctoriţa. 

Domnul primar – in urmă cu două şedinţe a fost aprobat bugetul şi pentru aceste 
lucrări. 
Doamna consilier Onofrei – s-a plătit trotuarul de la doctoriţa? 

Domnul primar – nu s-a plătit incă. 
Domnul consilier Mărcuş – trebuia să fie consultaţi şi consilierii, nu îmi mai văd rolul 
în consiliul local, trebuie consultaţi oamenii, ăsta e rolul consililui local. 

Domnul primar – aţi dorit să se facă trotuar de la şcoala mică, la şcoala mare, acum că 
s-a realizat nu mai este bine. 

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 7 voturi pentru si 6 
împotrivă (ABOS FERENCZ, FULOP DOMOKOS, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, 

COSTA ALIN-DUMITRU, URBAN WALTER-MICHAEL). 
Se adopta hotararea nr. 51 din 29.10.2021 privind aprobarea contului de 

execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al comunei Batoş pentru 
trimestrul  III anul 2021.  

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe 
anul 2021. 

Domnul primar prezintă raportul. 
Domnul consilier  Fulop – la cheltuieli la şcoală la Dedrad, este alocată o sumă, 

Nu există centrală la şcoală la Dedrad? 
Domnul primar – s-a ars centrala de la şcoala şi nu putem aştepta sezonul rece 

ca să o schimbăm. 

Domnul consilier Fulop – este o sumă alocată dispensarului din Dedrad, despre 
ce este vorba? 

Domnul primar – este vorba despre clădirea vechiului dispensar. 

Domnul consilier Mărcuş – există bani alocaţi la cărţi. 
Domnul primar – da avem bani alocaţi la acest capitol, s-au alocat bani 

asociaţilor culturale, o persoană de la Goreni a scris o carte şi nu au existat fonduri. 
Avem publicaţii, anunţuri în ziare. 

Domnul consilier Mărcuş – există o sumă pentru expertiză tehnică la şcoala 

gimnazială din Batoş, ce înseamnă? 
Domnul primar –se va face o expertiză tehnică la clădirea şcolii, încă nu s-angajat 

nici o firmă, este în curs de derulare. S-a prevăzut o sumă şi urmează să demarăm 
procedurile. 

Domnul consilier Mărcuş – există suma de 150000 mii de lei pentru construire 

sediu nou de primărie, nu aţi renunţat la ideea de a construi o clădire nouă? 
Domnul primar – acele sume sunt prevăzute de mult acolo şi nu am renunţat. 
Domnul consilier Abos – sunt bani prevăzuţi pentru deplasări şi pregătire 

profesională. 
Domnul primar – intr-adevăr s-au alocat bani pentru 2 cursuri, dar s-a mers 

doar la un singur curs. 



Domnul consilier Abos – trotuarul nu a fost plătit? 
Domnul primar – banii sunt alocaţi, încă nu s-a emis factura. 
Doamna preşedinte – e posibil să existe o factură şi să fie depusă la contabilitate. 

Doamna consilier Onofrei – la asistenţă socială sunt înregistrate contracte, câte 
contracte sunt înregistrate? 

Domnul primar – este un contract de indemnizaţie şi un asistent personal. 

   Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 8 voturi pentru si 5 

abţineri (ABOS FERENCZ, FULOP DOMOKOS, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA,  
URBAN WALTER-MICHAEL). 

Se adopta hotararea nr. 52 din 29.10.2021 privind rectificarea Bugetului 

Local al Comunei Batos pe anul 2021. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 
estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Asfaltare străzi şi înbunătăţirea 

infrastructurii locale în Uila, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de 
investiţii “ Anghel Saligny”. 

Domnul primar – prezintă raportul, se vor asfalta 2056 metri, s-a dorit asfaltarea 

pe toate străzile din comună, dar acolo unde este proiect de canalizare nu se poate 
asfalta, urmând ca pe viitor să se facă proiecte să asfaltăm şi restul de străzi rămase 
neasfaltate. 

Domnul consilier Abos – sunt de accord cu asfaltarea la Uila, dar trebuiau 
cuprinse si satele Goreni şi Batoş. 

Domnul primar – v-am explicat că acolo unde este proiect de canalizare nu se 
poate depune proiect pentru asfaltare străzi. 

Domnul comnsilier Abos – dacă se va asflata atunci nu se va mai face canalizare. 

Domnul primar – aşa doriţi dumneavoastră? 
Domnul consilier Abos – asa am înţeles că dacă există asfalt nu se mai face 

canalizare. 
Domnul primar – se va face si asfalt, dar unde este proiect de canalizare, până la 

finalizarea acestuia nu se poate face şi proiect de asfalt. Se vor mai găsi surse de 

finanţare, la fel a fost şi cu extinderea reţelei de apă spre Uila. După cum se vede 
dorinţa mea a fost să fie canalizare în toate satele din comună, la fel şi cu asfaltarea 
străzilor erau cuprinse toate satele. Dar nu se vor aloca bani şi de aceia s-a împărţit 

proiectul în trei pentru a obţine finanţare. 
Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 
pentru. 

Se adopta hotararea nr. 53 din 29.09.2021 privind aprobarea cererii de 

finanţare şi a devizului general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Asfaltare 
străzi şi înbunătăţirea infrastructurii locale în Uila, comuna Batoş, jud. Mureş “ 

prin programul Naţional de investiţii “ Anghel Saligny”.. 
 

Punctul 4. 

4 Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 
estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Reţea de canalizare în localitatea Batoş şi 
Goreni, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de investiţii “ Anghel 

Saligny”.. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul, recomadarea celor de la 
minister a fost să împărţim proiectul de canalizare în 2 proiecte, iar proiectul acesta se 
referă la satele Batoş şi Goreni în lugime de 19410 metri, pentru un număr de 1901 

locuitori . valoarea lucrării este de 13.737.000 de lei. 
Domnul consilier Mărcuş – valoarea este de 16.325.000 de lei, se vor depăşi cele 

15.000.000 de lei şi acest proiect pe Batoş şi Goreni nu va primi finanţare. 

Domnul primar – de ce spuneţi asta? 
Domnul consilier Mărcuş – pentru că se depăşeşte suma de 15.000.000 lei. 

Domnul primar – aceasta este suma cu TVA, noi ne încadrăm, fără TVA suma 
este de 13.735.000 lei. 

Domnul consilier Aboş – dacă se aprobă proiectul pentru Batoş şi Goreni şi nu se 

aprobă proiectul pentru Dedrad cu staţia de epurare ce facem? 
Domnul primar – facem ce se aprobă, trebuie făcut lobby să fie aprobate toate 

cele 3 proiecte depuse. 

Domnul consilier Marcuş – sunt 3600 de comune, fiecare are câte ceva, credeţi că 
va fi valabil acest lobby pentru 3600 de comune? Acestea trebuiau făcute de la început, 

de firme de consultanţă de consultarea locuitorilor, a consiliului local. 
 Doamna presedinte de sedinţă – acestea sunt lucruri noi, acestea au fost 

discutate de atâţia ani, s-au tot cerut fonduri, s-au tot făcut proiecte şi s-au tot respins. 

Domnul primar – au fost consultate persoane competente s-a dorit canalizare în 
toată comuna, cei de la minister au zis să împărţim proiectul şi aşa am făcut. 

Domnul consilier Mărcuş – sunt curios dacă ar fi consultaţi locuitorii din Uila ce 
şi-ar dori, asfalt sau canalizare. 

Domnul primar – şi asflat şi canalizare. 

Domnul consilier Mărcuş – dacă erau consultaţi cetăţenii din Uila sunt sigur că 
şi-ar fi dorit canalizare, asfaltarea se putea realiza şi din alte finanţări. 

Domnul primar – domnule Mărcuş, am fost şi m-am consultat cu specialişti în 

domeniu cu oameni care vor selecta proiectele noastre, satul Uila nu a fost respins 
pentru canalizare, ne-a fost recomandat să nu cuprindem şi Uila pentru că este foarte 

departe de Batoş şi proiectul depăşea suma de 15.000.000 lei. Şi ideea este să fie 
finanţate şi proiectele de canalizare şi proiectele de asfaltare. 

Domnul consilier Abos – alte surse de unde vom avea, aici e vorba de miliarde. 

Domnul primar – cum s-a introdus apa, la fel vom găsi finanţare şi pentru 
canalizare. S-a dorit un proiect pentru toată comuna, dar recomandările au fost să 

împărţim proiectul aşa cum vi l-am prezentat. Votaţi cum doriţi. 
 
Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 
pentru. 

Se adopta hotararea nr. 54 din 29.10.2021 pentru aprobarea cererii de 

finanţare şi a devizului general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Reţea de 
canalizare în localitatea Batoş şi Goreni, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin 

programul Naţional de investiţii “ Anghel Saligny”. 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general 
estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Sistem de canalizare menajeră şi staţie 
de epurare ape uzate în localitatea Dedrad, comuna Batoş, jud. Mureş “ prin 

programul Naţional de investiţii “ Anghel Saligny. 
 



Domnul primar Cotoi Dumitru prezintă raportul, când s-a accesat la minister 
harta comunei Batoş s- a intrebat care este cel mai jos punct din comună, la Dedrad 
este cel mai jos punct. De când tot am făcut proiecte pentru canalizare s-a ajuns la 

concluzia că la Dedrad se va face staţia de epurare, există şi un loc determinat pentru 
aşa ceva, trebuie să fie în preajma pârâului Luţ. S-a acordat finanţare şi în anii trecuţi, 
dar se putea face numai pentru un sat şi nici acolo nu se putea finaliza lucrarea. 

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 

pentru. 
Se adopta hotararea nr. 55 din 29.10.2021 privind aprobarea cererii de 

finanţare şi a devizului general estimativ, pentru obiectivul de investiţii: “Sistem 

de canalizare menajeră şi staţie de epurare ape uzate în localitatea Dedrad, 
comuna Batoş, jud. Mureş “ prin programul Naţional de investiţii “ Anghel 
Saligny.. 

Punctul 6. 
6. Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 

noiembrie - decembrie  2021 si ianuarie 2022. 
Domnul consilier Cîmpean îl propune pe domnul consilier Andone. 
Domnul comnsilier Mărcuş propune ca fiecare consilier să fie preşedinte de 

sedinţă în ordine alfabetică. 
Doamna preşedinte de sedinţă – anul acesta e pe sfârşit şi de la anul puteam lua 

în considerare propunerea domnului consilier Mărcuş. 
Domnul viceprimar Gliga – preşedintele de şedinţa este ales de către consilieri nu 

în ordine alfabetică. 

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza cu 7 voturi pentru şi 6 
abţineri (, ABOS FERENCZ, FULOP DOMOKOS, COSTA ALIN-DUMITRU, MARCUS 

IOAN, ONOFREI DANIELA,  URBAN WALTER-MICHAEL) 
Se adopta hotararea nr. 55 din 29.10.2021 privind alegerea preşedintelui de 

şedinţă pentru lunile noiembrie - decembrie  2021 si ianuarie 2022. 
 
Punctul 7 

7. Proiect de hotarare privind  aprobarea predării către Ministerul 

Dezvoltarii, Lucrărilor Publice și Administrației prin Compania Națională de 

Investiții ”C.N.I.”  S.A., a amplasamentului și asigurarea condițiilor în vederea 

executării obiectivului de investiții: “ EXTINDERE, REABILITARE, MODERNIZARE 

ȘI DOTARE ȘCOALĂ GIMNAZIALĂ LOC. BATOȘ, COMUNA BATOȘ, JUDEȚUL MUREŞ” 
Domnul primar Cotoi Dumitru prezintă raportul, s-a depus la diverse instituţii 

proiectul privind reabilitarea şcolii din Batoş, dar nu s-a obţinut finanţare. Compania 
Naţională de Invesţiţii ar aproba finaţarea proiectului cu condiţia să le prezentăm 

avizele pe care ei le-au solicitat precum şi actualizarea SF – ului şi mai mult acordul 
consiliului local de a preda către dânşii amplasamentul privind reabilitarea şi 
extinderea acestei şcoli.CNI se va ocupa de întreaga procedură privind reabilitarea 

şcolii. De aceea vă recomand  să fiţi de acord cu predarea amplasamentului către CNI 
cu speranţa că ei vor demara procedurile şi lucrările efective. 

Domnul consilier Fulop – dacă ei vor executa licitaţiile, va fi mai rău ca la 

dispensarul din Batoş. 
Doamna preşedinte – domnule Fulop aveţi o altă propunere? 

Domnul consilier Fulop – mai sunt şi alte metode, programe nerambursabile. 
Domnul primar – la ora actuală este singura sursă de finanţare. 
Domnul consilier Fulop – o să avem comisie de recepţie din aparatul propriu? 



Domnul primar – în anul 2008 sau 2009 am mai avut o lucrare executată de CNI 
şi atunci şi-au făcut treaba. Domnilor consilieri puteţi respinge proiectul. 

Domnul consilier Mărcuş – avem în lucru 2 obiective care sunt cu probleme, 

investiţii executate de CNI, se vor tot anula licitaţii si nu se va face nimic, există şi alte 
soluţii de finanţare, fonduri europene, ar fi bine să se ia legătura cu o firmă de 
consultanţă să acese fonduri, să nu ne bazăm doar pe fondurile proprii. 

Doamna preşedinte – domnule Mărcuş veniţi cu propuneri concrete. 
Domnul primar – domnilor consilieri de aproape 1 an de zile s-a cumpărat şcoala 

din Batoş, s-a depus proiectul de reabilitare la Ministerul Educaţiei, la Ministrul 
Dezvoltării, la CNI, toate aceste instituţii ne-au scris ca deocamdată nu exista fonduri 
pentru aceste investii, s-a încercat şi pe fonduri europene şi la fel nu există finanţare 

pentru reabilitare şcoli. Am primit adresa de la CNI prin care ne anunţau că ei pot oferi 
finanţare pentru reabilitarea şcolii din localitatea Batoş. S-a actualizat SF – ul cu 
devizul general, s-au obţinut avize, mai trebuie hotărârea consilului local prin care 

predăm amplasamentul. 
Domnul consilier Mărcuş – e bine că s-au făcut dar mai sunt şi variante 

alternative. 
Domnul primar – le aşteptăm sau mergem cu CNI. 
Domnul consilier Mărcuş – mai căutăm. 

Domnul primar – le-am căutat, aceasta este prima care ni s-a oferit. 
Doamna preşedinte – de un an şi jumătate s-au tot căutat surse de finanţare şi 

nu s-au găsit, acum a apărut această oportunitate cu CNI şi să renunţăm? Domnule 
Mărcuş haideţi cu propuneri cu soluţii concrete. 

Domnul consilier Mărcuş – trebuie să avem discuţii pe comisii. 

Domnul viceprimar – noi obţinem finanţare, obţinem avize şi tot ce este de făcut 
şi acum să renunţăm la oferta CNI pentru a astepta alte surse de finanţare? 

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza cu 13 voturi pentru. 
Se adopta hotararea nr. 57 din 29.10.2021 privind aprobarea predării către 

Ministerul Dezvoltarii, Lucrărilor Publice și Administrației prin Compania 

Națională de Investiții ”C.N.I.”  S.A., a amplasamentului și asigurarea condițiilor în 

vederea executării obiectivului de investiții: “ EXTINDERE, REABILITARE, 

MODERNIZARE ȘI DOTARE ȘCOALĂ GIMNAZIALĂ LOC. BATOȘ, COMUNA BATOȘ, 
JUDEȚUL MUREŞ”. 

 Punctul 8 
8. Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de dezvoltare locală a 

Comunei Batoş, Judeţul Mureş, pentru perioada 2021-2027. 
Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu sunt 

discutii supun la vot propunerea executivului  si se voteaza cu 7 voturi pentru 5 

împotrivă (ABOS FERENCZ, FULOP DOMOKOS, COSTA ALIN-DUMITRU, MARCUS 
IOAN, ONOFREI DANIELA,  URBAN WALTER-MICHAEL) şi 1 abţinere (FULOP 

DOMOKOS) 
Se adopta hotararea nr. 58 din 29.10.2021 privind aprobarea Strategiei de 

dezvoltare locală a Comunei Batoş, Judeţul Mureş, pentru perioada 2021-2027. 

Punctul 9 
9. Proiect de hotarare privind conservarea unui imobil situat in localitatea 

Dedrad, str. Principala nr. 390 (fostul Dispensar Dedrad) comuna Batos, județul 

Mures. 
Domnul consilier Mărcuş – prezintă raportul. 
 

Domnul viceprimar – cine a implementat proiectul a fost la faţa locului să vadă 
starea imobilului? 



Domnul consilier Mărcuş – cred că am fost cu toţii la faţa locului, stim care este 
situaţia imobilului. 

Domnul consilier Fulop – curge apa prin pereţi. 

Domnul viceprimar – eu am înţeles că doriţi să se remedieze acorperişul la 
clădirea respectivă, aţi fost să vedeţi zidurile de susţinere ale clădirii? Subsoulul l-aţi 
văzut? 

Domnul consilier Mărcuş – in fiecare zi trecem prin faţa dispensarului. 
Domnul viceprimar – şi credeţi că e de ajuns doar inlocuirea ţiglelor? 

Domnul consilier Mărcuş – noi dorim conservarea acelei clădiri, renovarea 
acoprişului că pe acolo vine apa. 

Doamna preşedinte – dacă se vor schimba ţiglele acoperişul acela va avea 

susţinere? 
Domnul viceprimar – trebuia discutat înainte această propunere de proiect, 

trebuia sa mergem la fată locului şi să vedem exact starea acelui imobil, este posibil să 

cadă toată clădirea, suntem de acord cu remedierea acoperişului, dar poate în timp ce-l 
remediem poate cade vreun perete. Clădirea trebuie consolidată în întregime. 

Domnul consilier Mărcuş – ce vom face cu ea? O demolăm? De când e în starea 
aceasta dispensarul? 

Domnul primar – de 50 de ani nu s-a făcut nimic la acea clădire. 

Domnul viceprimar – suntem de acord cu propunerea dumneavoastră, dar nu în 
această formă, trebuie găsite alte soluţii. 

Domnul consilier Mărcuş – de ce nu aţi căutat soluţii pentru conservarea clădirii? 
Domnul primar – în urmă cu 2 ani clădirea s-a scos la vânzare, nu a dorit nimeni 

să o cumpere, de aproximativ 4 ani s-a luat în concesiune clădirea de nişte medici 

pentru a face un cămin de persoane vârstince, nici ei nu au obţinut finanţare şi au 
renunţat la clădire. S-au făcut nenumărate demersuri pentru a nu se ajunge în această 
situaţie, îi dau dreptate domnului viceprimar, am fost în interiorul clădirii şi este un 

perete care se tot lasă şi riscăm, că dacă facem un acoperiş nou să cadă acel perete cu 
tot cu acoperişul nou construit. Sunt clădiri la care lucrările se încep de sus în jos dar 

sunt şi clădiri la care lucrările trebuie începute de la fundaţie. Sunt de acord cu 
conservarea clădirii şi mai mult, haideţi să-i găsim o destinaţie să vedem de unde se 
poate obţine finanţare. 

Domnul consilier Mărcuş – domnule primar asta de la dumneavoastră se 
aşteaptă, haideţi dumneavoastră cu soluţii. 

Domnul primar – de la ultima intervenţie asupra dispensarului referitor la 
scoaterea clădirii la vânzare, de atunci încoace am spus mereu haideţi să găsim şi am 
încercat să căutăm surse de finanţare dar nu am găsit. 

Domnul consilier Mărcuş – haideţi să încercăm să atragem fonduri europene, 
rata de absorbţie e cam mică la nivelul comunei noastre. 

Doamna preşedinte – referitor la punctul de pe ordinea de zi, e necesar să căutăm 

investitori ca să punem în valoare acel obiectiv, nu să-l cârpim şi să investim în el bani 
degeaba. 

Doamna consilier Onofrei – sunt prevăzuţi 50.000 de lei pentru dispensarul din 
Dedrad, când s-a făcut proiectul de buget a fost o idee, care a fost acea idee? De 
conservare, de renovare?  

Domnul primar – cred că este un proiect de reabilitare, dar încă nu se finanţează 
nimic, dacă luăm legătura cu un proiectant şi vine noi nu ştim ce utilitate să-i dăm, 
pentru ce vom accesa fonduri. 

Doamna consilier Onofrei – până vom primi finanţare, haideţi să-i reparăm 
acoperişul să nu se strice mai tare. 

Domnul consilier Mărcuş – nu se doreşte schimbarea acoprişului, se doreşte 
repararea lui, să se repare ce este stricat.  



Domnul consilier Cîmpean – în forma în care este depus proiectul mă abţin, şi vin 
cu propunerea de a interveni cu o echipă să schimbe ce este stricat, ţigle, leaţuri, 
geamuri să fie acoperite, să fie închise căt se poate. 

Domnul viceprimar – pentru aceste lucrări nu trebuie proiect de hotărâre. 
Domnul consilier Mărcuş – s-a depus in proiect de hotărâre şi aparatul 

primarului trebuia să spună dacă acest proiect se poate pune pe ordinea de zi sau nu. 

Domnul viceprimar – aceste aspecte s-au discutat acum, se vor face intervenţii la 
acoperiş şi când vor fi bani se va şi reabilita această cladire. 

Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot proiectul de hotărâre  si se voteaza cu 6 voturi pentru şi 7 abţineri 
ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-AUREL, CIMPEAN VASILE-

AUGUSTIN, GLIGA IOAN, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA. 
Punctul 10 Proiect de hotarare privind infiintarea unei gradinite cu program 

prelungit  in localitatea Batoş. 

Doamna preşedite – am participat la şedinţa consiliului de administraţie al şcolii 
şi m-am interesat de acest proiect, m-am interesat de procedura care se impune asupra 

înfiinţării acestui obiectiv, in comuna Batoş, în satul Batoş. Conducerea şcolii nu ştia 
nimic despre această problemă, iar din discuţiile purtate cu domnul director care este 
specialist în domeniu şi care este cel mai în măsură să ne dea informaţii cu privire la 

acest subiect. Domnul director ne-a spus că sunt de urmat nişte paşi, o informare 
asupra numărului de copii existenţi şi pe următorii 5 ani, un studiu demographic, 

consultarea părinţilor, consultarea unităţii de invăţământ, consultarea instutţiei 
judeţene – Insepctoratul Şcolar Judeţean Mureş, dacă există fonduri pentru a 
implementa acest proiect, nu este vorba doar de o sala de clasă în care copiii mănâncă 

şi dorm, este vorba de bucătărie, este vorba de dormitoare cu noile condiţii care se cer 
astăzi, este foarte necesară o lucrare ca acesta, dar este vorba despre cadre 
perfecţionate, despre avize care trebuie obţinute, noi hotărâm acest proiect şi cui o 

amplasăm spre execuţie, cine va răspunde de hotărârea pe care noi o luăm astăzi. 
Domnul consilier Tămăşan – am susţinut şi susţin învăţământul, sunt perfect de 

acord cu înfiinţărea unei grădiniţe cu program prelungit, am avut şi programul şcoală 
după şcoală şi  nu a mai venit nimeni pentru prelungirea acestuia, sunt de accord şi cu 
reînfinţarea şcolii de la Uila, dar am zis şi la sedinţa trecută, în urma unui studio pe 

care trebuie să-l facem la nivelul comunităţii, că probabil avem copii dar poate părinţii 
nu vor fi de acord, aceasta este o problemă de persepectivă, nu ştim dacă este depusă 

vreo solicitare la primărie sau la şcoală, nu pot susţine proiectul deoarece nu avem 
cereri de la părinţi, la acest proiect de hotărâre lipseşte subiectul cine hotărăşte în 
acest proiect lipseşte cine hotăreşte, mi-aş pemite chiar o observaţie şi la cei care 

elaborează şi la cei care semnaează proiectele de hotărâre fiindcă după cum ştiţi cum se 
pot organiza grupurile de consilieri la nivelul consiliului local, lucru pe care 
dumneavoastră nu l-aţi respectat. Eu cred că este necesar să ne aplecăm mult mai 

serios asupra problemelor de la nivelul comunei noastre, să colaborăm între noi  mult 
mai mult, să venim la şedinţe cu lecţiile învăţate să nu transformăm şedinţa într-o 

contră permanentă între unii şi alţii. Dacă vor fi cereri în oragnizarea unei grădiniţe cu 
program prelungit şi vor fi respectate cerinţele necesare voi fi de accord cu înfinţarea 
acesteia, dar cu proiectul înaintat de dumnevoastră cu părere de rău mă voi abţine. 

Domnul consilier Mărcuş – în primul rând domnule Tămăşan vă legaţi de formă 
şi nu de conţinut. 

Doamna preşedinte de sedinţă – domnule Marcuş care este conţinutul concret al 

acestui subiect? 
Domnul consilier Mărcuş – înfinţărea unei grădiniţe cu program prelungit. 

Doamna preşedinte de sedinţă – pentru cine? 
Domnul consilier Mărcuş – pentru copii. 



Doamna preşedinte de sedinţă – care copii? 
Domnul consilier Mărcuş – copiii din Batoş, din comuna Batoş. 
Doamna preşedinte de sedinţă – care? Concret! Avem o listă de copii cu 

continuitate pe 5 ani de zile? Avem acordul parinţilor? Avem fonduri pentru plată? 
Doamna consilier Todea  - ar fi mai bine să se facă la Dedrad această grădiniţă, 

deoarece sunt mai mulţi copii şi trebuie spus părinţilor că acestă grădiniţă cu program 

prelungit va genera nişte costuri. 
Domnul consilier Mărcuş – noi nu am specificat locaţia, noi încurajăm 

natalitatea, dacă părinţii vor avea unde să-şi lase copii vor fi încurajaţi să facă copii. 
Doamna preşedinte de sedinţă – aveţi perfectă dreptate doar că trebuie urmaţi 

nişte paşi, un proiect, fonduri. 

Domnul consilier Mărcuş – există 15 cereri privind înfinţarea unei grădiniţe cu 
program prelungit, dar pe nimeni nu a interesat să-i intrebe pe aceşti părinţi. 

Doamna preşedinte de sedinţă – domnule Mărcuş, cui s-au adresat părinţii? 

Unde au depus cererile? 
Domnul consilier Mărcuş – I-am întrebat pe parinţi vreţi să faceţi o cerere 

adresată consiliului local? Aţi fi surprinşi să vedeţi câţi copii sunt în Batoş şi că părinţii 
ar fi de accord cu această grădiniţă. 

Doamna preşedinte de sedinţă – suntem de acord cu dumneavoastră doar că 

trebuie urmaţi nişte paşi, părinţii trebuie să fie de acord, să vorbim cu domnul director, 
cu domnul primar, să vedem dacă sunt fonduri, cum te apuci să construieşti o casă 

fară proiecte, fără bani. Nu mai este ca acum 50 de ani, unde ne jucam mâncam, 
dormeam. 

Domnul consilier Mărcuş – primul pas este să votăm proiectul. 

Doamna preşedinte de sedinţă – si cui îl punem în spate? Cine duce la îndeplinire 
acestă hotărâre? 

Domnul consilier Abos – executivul primăriei 

Doamna preşedinte de sedinţă – părinţii sunt de acord să plătescă masa copiilor? 
Domnul primar – în urmă cu mulţi ani s-a mai încercat să facem un asemenea 

demers, grădiniţă cu program prelungit, aceste lucruri se fac în colaborare cu părinţii, 
sunt părinţi care doresc, sunt parinţi care nu doresc şi nu au fost atâtea solicitări încât 
să începem demersurile. Cu regret vă spun că după ce am văzut proiectul de hotărâre 

am discutat cu doamna Fărăgău şi am întrebat-o câţi copii avem născuţi anul acesta în 
comuna Batoş: 8 copii s-au născut în acest an în localitatea Batoş, 18 în localitatea 

Dedrad, sunt foarte puţini copii, nu ştiu dacă un astfel de proiect ar stimula 
natalitatea, dar dacă s-ar construi o astfel de grădiniţă bineînţeles după nişte studii: 
unde se va face, câţi copii sunt, câte locuri va avea, cred că părinţii ar trebui să ştie cât 

costă, pentru că vor fi şi cheltuieli, aşa a fost şi data trecută mulţi părinţi nu au mai 
fost de acord şi de acea consider că un prim pas ar fi consultarea părinţilor să vedem 
părerea lor. 

Doamna consilier Onofrei – nu trebuie să se construiască o clădire nouă, la 
grădiniţă o grupă pentru 10 – 15 copii. Mâncarea se va aduce de o firmă de catering, nu 

trebuie bucătărie, la Reghin există asemenea grădiniţe. 
Doamna preşedinte de şedinţă – credeţi că se vor primi avize ca să fie consumată 

mâncarea şi să doarmă în aceeaşi locaţie unde copiii îşi desfăşoară activitatea? 

Doamna consilier Onofrei – se pot monta nişte pătuţuri rabatabile şi eu cred că 
merită efortul, trebuie încercat, sunt parinţi care vor să meargă la lucru şi nu au cu 
cine să lase copiii. 

Doamna preşedinte de şedinţă – acolo trebuie cadre didactice aprobate de ISJ, 
posturi aprobate în plus, educatoare, bucătăreasă, femeie de  servici, nu stiu dacă cu 

două cadre didactice te descurci. Propun amânarea acestui punct şi să revenim asupra 
lui atunci când se va face aşa cum trebuie. 



Domnul consilier Mărcuş  - noi susţinem să-l supunem la vot. 
Domnul viceprimar – să facem această grădiniţă acolo unde sunt mai mulţi copii. 
Domnul consilier Abos – să facem 2 grădiniţe cu program prelungit, una la Batoş 

şi una la Dedrad. 
Doamna preşedinte de şedinţă – haideţi să facem acestă treabă organizat, să 

plecăm de la părinţi, să-i întrebăm dacă sunt de acord. 

Domnul consilier Mărcuş – de ce nu s-a făcut până acum lucrul acesta? 
Domnul primar – s-au făcut aceste demersuri acum câţiva ani când erau mai 

mulţi copii, tocmai v-am spus sunt 8 copii născuţi la Batoş. Mă voi interesa şi dacă  
există într-o localitate rurală voi merge să văd cum funcţionează, să putem începe şi noi 
demersurile. 

Doamna preşedinte de şedinţă – trebuie minim 10 copii ca să funcţioneze o clasă. 
Doamna presedinte de sedinta Banciu Elena  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot proiectul de hotărâre  si se voteaza cu 6 voturi pentru şi 7 abţineri 

ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-AUREL, CIMPEAN VASILE-
AUGUSTIN, GLIGA IOAN, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA. 

Punctul 11 
Diverse. 
Domnul consilier Mărcuş – domnule primar, nu aţi primit o adresă de la ISJ prin 

care consiliul local să delege o persoană pentru a participa la concursul de admitere a 
directorului adjunct, deoarece am văzut la alte consilii locale că şi-au delegat 

reperezentanţi în comisia de examinare. 
Am văzut că la rectificarea recent făcută, comuna Batoş nu a primit nici un leu, 

este adevărat că nu s-au împărţit banii primarilor PSD, dar sunt primării unde sunt 

primari PSD şi au primit bani, asta trebuie să înţelegeţi că se cam vede unde sunt bani 
in buget şi unde sunt folosiţi. 

Am cerut la sedinţă anterioară să faceţi o adresă către APIA, pentru a vedea dacă 

pentru păşunea aceea de 50 de hectare s-au încasat subvenţiile şi dacă da, de cine. 
Nu se primesc răspunsurile adresate în şedinţe, se primesc răspunsuri atunci pe 

moment şi dacă există întrebări la care nu se poate răspunde pe loc, pe urmă nu se mai 
răspunde deloc. 

Domnul primar răspunde întrebărilor adresate: 

Da, s-a primit o adresă de la ISJ, a şi fost concursul de director şi s-a cerut 
primarului un reprezentant, deci nu consiliului local, si nu am trimis pe  nimeni, nu 

am avut pe cine să trimit. 
La rectificarea de buget primarii PSD au primit sume de minim 5000 de lei, dar 

au fost si primari PNL care nu au primit bani. În urmă cu două luni am primit la buget 

mai mulţi bani decât s-au cerut, am primit bani cu destinaţie, pentru asistenţă socială, 
pentru salarii. 

Nu am răspuns pentru întrebarea referitoare la APIA pentru suprafaţa de păşune, 

am fost personal la APIA şi am primit un răspuns verbal, mă voi duce din nou la APIA 
şi voi cere un răspuns în scris. 

Referitor la răspunsurile mele adresate în cadrul şedinţelor, de obicei răspund 
imediat la ceea ce ştiu, sunt multe întrebări, mai reveniţi cu ele că se mai uită. Doamna 
secretar mai răspunde la întrebări dar pentru că sedinţele de consiliu sunt foarte lungi, 

mare parte din timp se duce pe redactarea procesului verbal, se întind foarte mult 
sedinţele pe poveşti, la fiecare punct se intervine cu altceva şi altceva şi doamna 
secretar insistă să consemneze tot ce se discută. 

 A trecut un an de zile de când suntem în actuala formaţie şi nu ştiu de ce unii 
au impresia că nu se doreşte să se facă nimic, cu toţii ne dorim să facem mai mult, 

există multă răutate, există contre, sensul opoziţiei nu este de a fi numai împotrivă, eu 



aşa constat că voi vreţi să fiţi numai impotrivă, este bine că veniţi cu propuneri, să se 
facă ce este bine pentru comună. 

Doamna preşedinte de şedinţă -  le dorim celor doi sărbătoriţi din această lună, 

căci am avut 2 zile de sărbătoare,  sănătate si tot ce-şi doresc ei.  
Având în vedere faptul că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va 

multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 

 

               PRESEDINTE DE SEDINTA, 

                           CONSILIER                                  

                          Banciu Elena                  p. SECRETAR GENERAL, 

                                                                                      Florin Mărcuş 

 


